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ZARZĄDZAJĄC MIASTEM PRZYSZŁOŚCI 

Podczas posiedzenia Komisji Rozwoju i Innowacji radni zapoznali się z 

Prezentacją Centrum Zaawansowanych Technologii Miasta Przyszłości 

AGH.  

Prezentację przygotował dr Sławomir Kopeć, Koordynator Projektów 

Strategicznych AGH. Przekonywał, że zaawansowane technologie są coraz 

bardziej potrzebne miastom, ponieważ występują w nich takie zjawiska jak: 

starzejąca się, niewystarczająca infrastruktura, zanieczyszczenie środowiska, 

nieefektywność energetyczna, negatywne tendencje demograficzne, silosowość 

procesów i informacji, niewykorzystany potencjał gospodarczy. Konieczna jest 

więc  integracja systemów miejskich i ich interoperacyjność w celu zapewnienia 

optymalizacji powiązań między przepływami ludzi, energii, materiałów i 

informacji.  

Dla polskich miast, w tym Krakowa może być teraz ostatni dzwonek, żeby 

liczyć na duże dofinansowania z UE, które pomogą we wdrażaniu technologii 

usprawniającej funkcjonowanie miasta i innowacyjne przedsięwzięcia 

wspierające inteligentny i zrównoważony rozwój środowiska oraz życia.  

Potrzebne jest funkcjonowanie interdyscyplinarnego ośrodka zdolnego do 

wypracowywania zintegrowanych, skalowalnych i adaptowalnych rozwiązań 

„smart city”, ułatwiających sprostanie wyzwaniom, przed którymi stoi miasto. 

Misją takiego ośrodka, czyli Centrum Zaawansowanych Technologii Miasta 

Przyszłości AGH byłaby integracja i koordynacja aktywności i działań AGH 

służących wypracowywaniu i rozpowszechnianiu innowacyjnych rozwiązań 

opartych na zintegrowanych technologiach z obszarów energii, inżynierii 
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materiałowej, transportu i technologii informacyjno-komunikacyjnych, zwanych 

technologiami inteligentnych miast i społeczności. W dalszej perspektywie – 

budowa wokół AGH centrum kompetencji miasta przyszłości. (BS) 

 KULTURALNIE NA PODGÓRZU 

Dbają o kulturę i historię Podgórza, przywrócili niezwykłe święto 

„Rękawki”,  a przede wszystkim tworzą warsztaty i kursy edukacyjne 

dla dzieci i dorosłych. Są jedyną w Krakowie instytucją kulturalną 

prowadzącą kursy języka hindi – to wszystko dzieje się dzięki 

inicjatywie Domu Kultury „Podgórze”.  

Radni z Komisji Kultury, Promocji i Ochrony Zabytków kolejne posiedzenie 

odbyli w siedzibie Domu Kultury „Podgórze”. O działalności placówki 

opowiadała dyrektor Marta Perucka-Tytko. Dom Kultury „Podgórze” powstał w 

1984 roku. Siedziba przy ulicy Sokolskiej 13 pełni funkcję centrali dla 19 

podległych jednostek organizacyjnych. Dom Kultury „Podgórze” sprawuje 

nadzór nad placówkami rozmieszczonymi w 6 dzielnicach Krakowa. Należą do 

nich m. in.: Dwór „Czeczów”, Centrum Sztuki Współczesnej "Solvay", Galeria 

"Rękawka", Dom Historii Podgórza, czy poszczególne Kluby Osiedlowe. Do 

głównych zadań DK „Podgórze” należy przede wszystkim edukacja kulturalna, 

jak również organizacja ważnych dla całego miasta imprez: Uroczysty Koncert 

Noworoczny, Ogólnopolski Konkurs Tańca o puchar prof. Mariana Wieczystego, 

Tynieckie Recitale Organowe, a przede wszystkim tradycyjne Święto 

„Rękawki”, gdzie co roku tysiące mieszkańców Krakowa, świętuje przenosząc 

się w czasy średniowiecza. Jednak głównym celem DK „Podgórze” jest 

kształcenie dzieci, młodzieży, a także dorosłych, dbanie o ich rozwój kulturalny 

i twórczy. Nie mniej istotne są również edukacja i oświata, w tym tworzenie 

kursów, warsztatów i kół zainteresowań. W placówce przy ul. Sokolskiej, 

jedynej w Krakowie można uczyć się języka hindi. Wszystko to pod patronatem 

ambasador Indii w Polsce, Moniki Kapil Mohta, która dwukrotnie odwiedziła 

Dom Kultury „Podgórze” i sprawdzała jakość kształcenia. Radni obejrzeli, krótki 

film o działalności instytucji. Przewodniczący komisji Jerzy Fedorowicz wyraził 

zadowolenie ze sposobu prowadzenia, tak wielu, ważnych jednostek kultury w 



INFORMACJE RADY MIASTA KRAKOWA  piątek, 27 czerwca 2014 r. 
 

3 
 

Krakowie, a przede wszystkim stworzenia w Podgórzu dużego ośrodka promocji 

miasta. (KMM) 

LEPIEJ UCHWALIĆ? 

W zmienianym  studium jest ok. 5,5% zieleni mniej w stosunku do 

studium z 2003 roku, ale jest ona lepiej zabezpieczona oraz wg. 

planistów uchwalenie planu dla Zakrzówka będzie lepsze niż jego 

nieuchwalenie – takie wnioski można wysnuć po posiedzeniu Komisji 

Ekologii i Ochrony Powietrza. 

Od 2003 roku obowiązuje ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym. Na jej podstawie wydawane były pozwolenia na budowę 

obiektów w oparciu o wydawane warunki zabudowy, omijając w ten sposób 

ustalenia obowiązującego studium. Zmniejszenie ilości terenów zielonych o ok. 

5,5% w stosunku do studium z 2003 roku uwzględnia zrealizowane inwestycje 

wydane  w oparciu o pozwolenia na budowę i decyzje WZ.  

Podobny los może spotkać Zakrzówek, jeżeli plan „Rejon św. Jacka – 

Twardowskiego” nie zostanie uchwalony. Mogą wówczas być procedowane na 

tym terenie decyzje WZ i może on być intensywniej zabudowany niż dopuszcza 

to projekt planu. Nieuchwalenie planu spowoduje, że ponownie będzie można 

przystąpić do prac nad nim po uchwaleniu zmiany studium. W tym czasie 

wydawanie pozwoleń na budowę będzie oparte o warunki zabudowy, ponieważ 

okres zawieszenia wydawania WZ w przypadku sporządzania planu wynosi 

jedynie 9 miesięcy.  

W nowym Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Krakowa wyznaczone tereny zielone obejmują ok. 40% 

terenów miasta przy równoczesnym zapewnieniu powierzchni biologicznie 

czynnej w terenach inwestycyjnych, która w niektórych rejonach wynosi nawet 

70%. Chronione są nieprzekraczalną linią od terenów inwestycyjnych (w 

studium z 2003 roku dopuszczano możliwość przekroczenia tej linii). Wg 

planistów nowe studium jest kompromisem pomiędzy oczekiwaniami 
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mieszkańców, składających propozycje zwiększenia terenów inwestycyjnych 

oraz potrzebą zachowania terenów zielonych w naszym mieście.  

Przewodniczący komisji Paweł Ścigalski szczególnie interesował się Doliną 

Prądnika i możliwością zagospodarowania tego terenu pod spacerownik, a 

radna Magdalena Bassara dopytywała o tereny zielone przy ul. Skrzatów i Ofiar 

Dąbia, gdzie ma powstać Centrum Muzyki. Przedstawiciele Biura Planowania 

Przestrzennego zapewnili, że Dolina Prądnika jest w studium oznaczona, jako 

teren zieleni urządzonej, który będzie można wykorzystać na tereny 

rekreacyjne, parkowe. Stwierdzono również, że jest on już chroniony zapisami 

obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Natomiast przy planowanym Centrum Muzyki jest wyznaczony obszar ok. 3,5 

ha terenu na którym może powstać tzw. Park Muzyki. (MK) 

PODJĘLI, ZDJĘLI, WYCOFALI 

Dwie sesje Rady Miasta Krakowa, 110. i 111. trwały w sumie prawie 12 

godzin – od godz. 10 do 21.45.  

Radni podczas tych dwóch sesji podjęli 33 uchwały, 30 procedowali podczas 

pierwszych czytań. Zatwierdzili m.in. sprawozdanie finansowe oraz 

sprawozdanie z wykonania budżetu oraz przyznali prezydentowi absolutorium 

za rok 2013. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały z 24 października 

2012 r. dotyczącej podziału miasta na okręgi wyborcze został wycofany z 

dalszego procedowania, a projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru „Rejon św. Jacka – 

Twardowskiego” został przez radnych zdjęty z porządku obrad.  

Kolejna zwyczajna, ostatnia przed wakacyjną przerwą sesja RMK odbędzie się 9 

lipca, o godz. 10. 

Podsumowanie obrad: 

https://www.bip.krakow.pl/?bip_id=1&mmi=11966 

EKRANY CZY DRZEWA? 

https://www.bip.krakow.pl/?bip_id=1&mmi=11966
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Niektóre spośród interpelacji zgłoszonych podczas 110. sesji Rady 

Miasta Krakowa. 

Mirosław Gilarski interpelował w sprawie zgłoszonej przez mieszkańców, 

którzy niepokoją się wyglądem ulicy Norymberskiej. Podczas przebudowy tej 

ulicy wycięto drzewa, w ich miejsce postawiono ekrany dźwiękoszczelne. – 

Chcę zaznaczyć, że budowa ekranów w tym miejscu budzi bardzo duży 

sprzeciw mieszkańców. Ile kosztuje założenie ekranów? Czy nie lepiej byłoby 

pozostawić drzewa? – interpelował Mirosław Gilarski. 

Druga interpelacja radnego dotyczyła naprawy mostu na potoku przy ul. 

Skotnickiej. – Na tym moście i w jego okolicach powstały wybrzuszenia, które 

stwarzają zagrożenia dla ruchu drogowego. Już zgłaszałem w tej kwestii 

interpelację. Sprawa trwa ponad rok. Od tego czasu niewiele zostało zrobione. 

Jedynie część nawierzchni została sfrezowana, co nie poprawiło jej stanu. Jest 

to niebezpieczne dla ruchu drogowego. Dlatego proszę o interwencję i przede 

wszystkim naprawę – informował Gilarski. 

Pozostałe interpelacje radnych złożone zostały pisemnie. 

Interpelacje oraz odpowiedzi na nie znaleźć można na stronie: 

https://www.bip.krakow.pl/?bip_id=1&mmi=11956  

BULWAR, PARK I ZAPROSZENIE 

Do Rady Miasta Krakowa wpłynęły trzy projekty uchwał: dwa 

autorstwa grupy radnych, a jeden przewodniczącego RMK. 

Projekt Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa dotyczy nazwania bulwaru 

imieniem Lotników Alianckich. Nazwę taką miałby zyskać bulwar wiślany, 

leżący pomiędzy mostem kolejowym a mostem Kotlarskim. Z wnioskiem o 

nadanie nazwy wystąpiło do przewodniczącego RMK Stowarzyszenie 

Krakowskiego Klubu Seniorów Lotnictwa.  

Projekt uchwały: 

https://www.bip.krakow.pl/?bip_id=1&mmi=11956
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https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php

?id=73207 

Projekt uchwały autorstwa grupy radnych dotyczy ustalenia kierunków 

działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dot. utworzenia na terenie Dzielnicy 

III Prądnik Czerwony nowego parku miejskiego o nazwie Park Reduta.  

Projekt uchwały: 

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php

?id=73208 

Kolejny z projektów, także autorstwa grupy radnych dotyczy zaproszenia przez 

Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa Bogusława Kośmidera poseł na Sejm 

RP Jagny Marczułajtis-Walczak na posiedzenie Komisji Rady Miasta ds. ZIO 

2022. 

Projekt uchwały: 

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php

?id=73209 

PANTEON W ROLI GŁÓWNEJ 

Do Rady Miasta Krakowa wpłynął projekt rezolucji oraz uchwały 

dotyczące działalności Fundacji Panteon Narodowy. 

W projekcie rezolucji radni zwracają się do Minister Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego z prośbą o wsparcie działań inwestycyjnych Panteonu. 

Projekt rezolucji:  

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php

?id=73187 

Projekt uchwały dotyczy zaś ustalenia kierunków działania dla prezydenta 

dotyczących utworzenia w strukturach Wydziału Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego Urzędu Miasta Krakowa komórki odpowiedzialnej za działalność 

edukacyjną Panteonu Narodowego. 

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=73207
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=73207
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=73208
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=73208
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=73209
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=73209
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=73187
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=73187
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Projekt uchwały: 

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php

?id=73182 

ZABAWA ZE SMOKIEM 

28 czerwca (sobota) o godz. 17 w Zesławicach, przy ul. Gustawa 

Morcinka 23 odbędzie się otwarcie kolejnego Smoczego Skweru. 

Otwarcie połączone będzie ze Smoczym Piknikiem dla mieszkańców. 

Organizatorami pikniku jest Stowarzyszenie Sympatyków Zesławic i Okolicy 

"Bez Granic", Rada i Zarząd Dzielnicy XVII i Ośrodek Kultury Kraków Nowa-

Huta. W programie pikniku: rozstrzygnięcie konkursu na smocze przebranie, 

pokaz smoczej zumby i wiele innych atrakcji. 

Pomysłodawcą powstania w Krakowie Smoczych Skwerów - placów zabaw 

łączących pokolenia - jest radny Tomasz Urynowicz. To piąty Smoczy Skwer 

oddany do użytku, pozostałe zlokalizowane są: na Kazimierzu, w Nowej Hucie, 

Prądniku Białym i os. Ruczaj. W 2014 roku planowana jest budowa smoczych 

skwerów w: 

- Dzielnicy XV (park pomiędzy osiedlami Złotego Wieku i Bohaterów Września)  

- Dzielnicy III (ul. Bohomolca na wys. Biedronki i ul. Kniaźnina oraz Bachledy)  

- Dzielnicy V (ul. Podchorążych na terenach WKS Wawel)  

- Dzielnicy XII (park Aleksandry w okolicy pętli autobusowej) 

 - Dzielnicy XIII (Nowy Płaszów, powyżej pętli tramwajowej).  

 

NOWY KOMISARIAT? 

Radni z Komisji Praworządności spotkają się w poniedziałek o godz. 14 

w sali Dietla. 

POSIEDZENIA KOMISJI RADY MIASTA KRAKOWA: 30 czerwca, poniedziałek 

 

 

 

 

https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=73182
https://www.bip.krakow.pl/_inc/rada/posiedzenia/show_pdfdoc.php?id=73182
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Omawiać będą wniosek Komendanta Miejskiego Policji w Krakowie w sprawie 

wyboru lokalizacji nowej siedziby Komisariatu Policji V.  

UZGODNIĄ PORZĄDEK 

Posiedzenie Komisji Głównej odbędzie się w poniedziałek o godz. 15 w 

sali 303. 

Radni uzgodnią porządku obrad CXII sesji Rady Miasta Krakowa, na środę 9 

lipca 2014 r.  

KWALIFIKACJA, WERYFIKACJA 

Członkowie Komisji Mieszkalnictwa spotkają się w poniedziałek o godz. 

15.30 w sali Portretowej. 

Radni zapoznają się z informacją o sporządzaniu list osób zakwalifikowanych do 

zawarcia umowy najmu z tytułu wykwaterowania z lokali położonych w 

placówkach oświatowych, ochrony zdrowia i innych gminnych budynkach o 

podstawowej funkcji innej niż mieszkaniowa. Będą też rozmawiać o 

kwalifikowaniu, weryfikacji i realizacji wniosków osób o zawarcie umowy najmu 

lokalu wchodzącego w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Kraków 

wraz z informacją o stanie prac przy sporządzaniu ostatecznych list osób 

uprawnionych do zawarcia umowy najmu w roku 2014.  

Bieżący plan posiedzeń: 

https://www.bip.krakow.pl/?bip_id=1&dok_id=29975&sub=biezacy_plan 

 

28 CZERWCA SOBOTA 

BOGUSŁAW KOŚMIDER PRZEWODNICZĄCY RADY MIASTA KRAKOWA 

godz. 11:00 - X Małopolski Piknik Lotniczy, Czyżyny-Rakowice (zaproszenie: 

Wiceminister Obrony Narodowej oraz Marszałek Województwa Małopolskiego) 

 KALENDARIUM RADY MIASTA KRAKOWA:  

 

 

 

 

https://www.bip.krakow.pl/?bip_id=1&dok_id=29975&sub=biezacy_plan


INFORMACJE RADY MIASTA KRAKOWA  piątek, 27 czerwca 2014 r. 
 

9 
 

godz. 13:30 – uroczysta gala Stowarzyszenia Siemacha, ul. Św. Wawrzyńca 

12 (zaproszenie: Prezydent Miasta Krakowa oraz Dyrektor Generalny 

Stowarzyszenia Siemacha) 

godz. 18:00 - Festyn Opatkowicki, ul. Inicjatywy Lokalnej 5 (zaproszenie: OSS 

Opatkowianka, Rada Dzielnicy X, Klub Zbydniowice) 

29 CZERWCA NIEDZIELA 

BOGUSŁAW KOŚMIDER PRZEWODNICZĄCY RADY MIASTA KRAKOWA 

godz. 19:00 - Koncert Kantorów. Nowe pokolenie, ul. Miodowa 24 

(zaproszenie: Stowarzyszenie Festiwal Kultury Żydowskiej w Krakowie) 

30 CZERWCA PONIEDZIAŁEK 

BOGUSŁAW KOŚMIDER PRZEWODNICZĄCY RADY MIASTA KRAKOWA 

godz. 13:00 - wręczenie tytułu  Filantrop Krakowa A.D. 2013 (zaproszenie: 

Prezydent Miasta Krakowa) 

 

Bogusław Kośmider – godz. 16.00 – 17.00, Urząd Miasta Krakowa, Plac 

Wszystkich Świętych 3-4, klatka F, II p. pok. 205 (prosimy o wcześniejsze 

zgłoszenie zamiaru spotkania w Kancelarii Rady Miasta i Dzielnic Krakowa 

pokój nr 153 lub telefonicznie nr 12-61-61-590) 

UMÓW SIĘ Z RADNYM 

Spotkania z mieszkańcami – oprócz podanych terminów - odbywają się 

również po wcześniejszym, telefonicznym lub mailowym ustaleniu 

terminu i miejsca. Poniżej numery telefonów i adresy mailowe 

radnych: 

Magdalena Bassara – tel. 608-680-345 

Jerzy Fedorowicz – tel. 604-199-430, miejsce spotkania: Urząd Miasta 

Krakowa, Plac Wszystkich Świętych 3-4, klatka F, III p. pok. 305 

 DYŻURY RADNYCH: 30 czerwca, poniedziałek 
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Bartłomiej Garda – tel. 12 648-96-18 

Mirosław Gilarski – tel. 502-174-104 

Andrzej Hawranek – tel. 507-315-066 

Marek Hohenauer – tel. 12 648-96-18 

Dominik Jaśkowiec – tel. 606-883-497, e-mail: dominikjaskowiec@interia.pl 

Rafał Komarewicz – e-mail: rafal.komarewicz@rmk.krakow.pl, tel. 519-537-

120, miejsce spotkania: Urząd Miasta Krakowa, Plac Wszystkich Świętych 3-4, 

klatka F, III p. pok. 340 

Józef Pilch – tel. 601-573-155 

Edward Porębski – tel. 12 644-78-40 

Bogdan Smok – tel. 604-228-830, e-mail: biuro@bogdansmok.pl 

Jerzy Woźniakiewicz – tel. 12-647-15-66 

 

HARMONOGRAM SESJI RADY MIASTA KRAKOWA W 2014 ROKU: 

• 9 lipca 

• 27 sierpnia 

• 10 września 

• 24 września 

• 8 października 

• 22 października 

• 5 listopada 

• 19 listopada 

   Pozdrawiam, 

D    WARTO WIEDZIEĆ: 
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Magdalena Bartlewicz 

Referat Informacji i Współpracy Zagranicznej 

Kancelaria Rady Miasta i Dzielnic Krakowa 


